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Vážení spoluobčané,
naposledy Vás srdečně zdravím v roce 2021, který byl pro většinu z nás zvláštním 

a neobvyklým díky opakovaně se šířící pandemii, která se výrazně podepsala na na-
šich životech, ovlivnila naše zdraví, zasáhla do našich zaměstnání, do školní výuky 
dětí a především do vztahů v našich rodinách a domovech.

Události posledních dvou let prověřily naši trpělivost, ohleduplnost, sounáležitost, 
soudržnost a hodnoty síly vztahů a vazeb, které mezi sebou máme a ukázaly sílu 
některých charakterů, náročnost, ale i odolnost některých profesí a sílu solidarity. 
Zároveň však také odhalily naši přílišnou orientaci na materiální statky, ale také 
nám ukázaly, co je pro nás skutečně důležité, co má cenu a hodnotu pro náš život. 
Přeji Vám všem v roce 2022 hlavně pevné zdraví, mnoho štěstí, lásky, pohody v ži-
votě a také víru ve skutečné hodnoty a dostatek vůle, abychom se k nim každý sám, 
ale zároveň i společně začali obracet.

Závěrem mi dovolte, abych touto cestou poděkovala také všem radním, zastupite-
lům, pracovníkům obecního úřadu, pečovatelkám, učitelům, hasičům a také kvasin-
ským spolkům a organizacím za odvedenou práci v roce 2021.

Alice Nováková – starostka obce

Úvodní slovo
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OZNÁMENÍ CENY PRO VODNÉ A STOČNÉ 

PLATNÉ OD 1. 1. 2022 
 
 
Vážení zákazníci, 
 
 
VS Císařská studánka a Svazek obcí Dřížná v rámci Cenové unie „CÍSAŘSKÁ STUDÁNKA 
A DŘÍŽNÁ“ po dohodě s provozovatelem a nájemcem vodovodu společností AQUA 
SERVIS, a.s. a na základě nové kalkulace ceny zpracované dle platných zákonů a 
vyhlášek Ministerstva financí ČR vyhlašují novou cenu za dodávku pitné vody. 
 

 
Cena pro vodné: 
   
VODNÉ (v Kč/m3) 39,15 (bez DPH) 43,07 (vč. DPH) 

 
Cena pro vodné bude v rámci Skupinového vodovodu Císařská studánka uplatňována ve 
městě Solnice – Solnice, Ještětice, obci Kvasiny, obci Skuhrov nad Bělou – Skuhrov nad 
Bělou, Brocná, Debřece, Hraštice, Rybníčky, Svinná, obci  Bílý Újezd – Bílý Újezd, 
Hroška, Masty, obci Černíkovice – Černíkovice, Domašín, obci Lično – Lično, obci 
Třebešov, obci Libel, obci Synkov – Slemeno – Synkov, Slemeno, Jedlina, městě Rychnov 
nad Kněžnou – Lipovka, Litohrady. 
Cena pro vodné bude v rámci Skupinového vodovodu Přepychy „Dřížná“ uplatňována 
v obci Přepychy, obci Lično – Ostašovice, Radostovice, obci Voděrady – Voděrady, 
Ježkovice, Nová Ves, Uhřínovice, Vojenice, Vyhnanice, obci Trnov – Zádolí, Záhornice. 
 
 
Vodovodní svaz Císařská studánka a město Solnice, které jsou vlastníky kanalizace a 
ČOV, dále po dohodě s provozovatelem a nájemcem tohoto majetku společností AQUA 
SERVIS, a.s., na základě nové kalkulace ceny pro stočné zpracované dle platných zákonů a 
vyhlášek Ministerstva financí ČR vyhlašují novou cenu za  odvedení odpadní vody. 
 
 
Cena pro stočné: 
   
STOČNÉ (v Kč/m3) 39,01 (bez DPH) 42,91 (vč. DPH) 

 
Cena pro stočné bude uplatňována ve městě Solnice – Solnice, Ještětice a obci Kvasiny. 
 
 
Pokud není při změně ceny proveden kontrolní odečet vodoměru, stanoví se spotřeba 
poměrným způsobem na část za starou a novou cenu z denního průměru za vyúčtované 
období při následujícím fakturačním odečtu. 
 
 
 
 
 
Ing. Iveta Doležalová 
generální ředitelka  
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SENIORKY A SENIOŘI, POZOR! 
Váš dodavatel elektřiny nebo plynu možná skončil, pokud si nejste jistí, 
situaci je potřeba okamžitě řešit. 
Zkontrolujte si, kdo byl Vaším dodavatelem elektřiny nebo plynu, 
nebo zkontrolujte platby za elektřinu nebo plyn. 
Dodavatel elektřiny nebo plynu 

Pokud byla Vaším dodavatelem společnost 
A-PLUS Energie obchodní, BOHEMIA ENERGY 
entity, COMFORT ENERGY, EAGLE ENERGY, 
Energie České spořitelny, Europe Easy Energy, 
Kolibřík energie, Ray Energy, nebo X Energie 
a neřešili jste změnu plateb, ověřte si, zda 
nedlužíte za energie dodavateli poslední 
instance. 
 

Platby za elektřinu nebo plyn 
Na platebním dokladu SIPO nebo ve Vaší 
bance (trvalý příkaz) si ověřte, zda máte 
nastaveny platby za elektřinu nebo plyn. 
Pokud ne a zálohy na energie žádným 
jiným způsobem nehradíte, dlužíte za 
energie dodavateli poslední instance.  
Pokud ano, peníze se strhávají, je vše 
v pořádku. Nemusíte nic řešit. 
 

 

Co se stalo? 
Pokud jste byli zákazníkem jedné z výše uvedených společností, nebo Vaše platby dodavateli 
elektřiny nebo plynu neodchází nebo se vrací, tak Váš dodavatel skončil. 
Zachovejte klid. Nejste na to sami. Situaci ale řešte co nejdříve! 
Elektřinu ani plyn Vám nevypnou, aktuálně Vám je dodává dodavatel poslední instance. 
 

Kdo Vám může pomoci, pokud si nevíte rady? 
Vaše rodina nebo přátelé Vám jistě pomohou najít potřebné informace i problém řešit. 
Zavolat nebo zajít můžete na místní úřad (obecní nebo městský), poradí Vám i Váš starosta, 
nebo Vaše starostka. 

V každém případě si připravte poslední vyúčtování za elektřinu nebo plyn. 
 

Co bude potřeba vyřešit?  
Je nutné zjistit, kdo je Váš dodavatel poslední instance, kontaktovat ho a vyřešit platby za 
elektřinu nebo plyn. 
Dodavatel poslední instance je dočasná záchranná síť pro případ, když skončí Váš 
dodavatel. Proto je nutné vybrat si obratem nového dodavatele elektřiny nebo plynu. 

 
Kde naleznete sami více informací? 

Energetický regulační úřad (www.eru.cz) poskytuje veškeré informace k této situaci 
– o dodavatelích poslední instance včetně kontaktů, postup, jak změnit dodavatele, 
a odpovědi na často kladené otázky lidí, kteří se dostali do stejné situace jako Vy. 
Občanské poradny (www.obcanskeporadny.cz), kde si můžete domluvit schůzku. 
Místní úřady (městský nebo obecní), kam můžete také zajít osobně. 

N 
E 
B 
O 
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Svoz komunálního odpadu bude v Kvasinách
v pondělí, každý lichý týden, 1 x za 14 dní po celý rok 2022.  

Počátek historie automobilky Kvasiny
Předchůdcem dnešního závodu bylo zřízení cihelny v prostorách dnešního závodu 

v roce 1801. Počáteční výroba obnášela ročně 90 tisíc cihel a střešní tašky. Tato vý-
roba stále stoupala. Dalším důležitým materiálem bylo dřevo, z počátku nejvíc těžené 
na palivo, stavební dřevo s ručním opracováním z horských lesů plavené po řece 
Bělé. Až v polovině 19. století byla vybudována pila, také již v místech dnešního 
závodu, později byla výroba rozšířena o bednárnu a další výrobky ze dřeva. Vel-
mi stimulujícím momentem dalšího rozvoje výroby bylo vybudování železniční tratě 
s nádražím v bezprostřední blízkosti cihelny a pily a její uvedení do provozu v roce 
1893. V březnu 1928 koupil závod v rozsahu 5/6 celého majetku velkoprůmyslník  
ing. F. Janeček, majitel závodů JAWA V Praze, v Brodcích, Týnci nad Sázavou 
a v Nových Zámcích spolu se zámkem v Kvasinách a velkostatkem. Později odkoupil 
od Porkertů i zbývající šestinu majetku panství.

Nový majitel ing. F. Janeček pak začal s důsledností sobě vlastní upravovat a měnit 
celou majetkovou podstatu a organizaci panství i závodu pro realizaci svých plánů. 
Vznikla tak nová průmyslová základna, kterou připravil pro svého syna Karla. V první 
řadě oddělil rozdílné hospodářské podniky pod samostatné vedení nebo pro proná-
jem. Pro velké polesí, které k panství patřilo, přijal svého příbuzného, lesního správce 
Špillara. Ten později proslul svou aktivitou při prosazování agrární politiky na závodě 
a ovlivňoval tzn. „zelené odbory“.  Příslušnost k nim byla, v mnohých případech, 
podmínkou udržení zaměstnání v závodě. V únoru 1930 byla místnímu podnikateli 
Františku Kochovi pronajata cihelna. Ten zde v březnu zastavil výrobu stříbrošedých 
francouzských tašek na střechy, dříve velmi hledaných a hojně expedovaných z kva-
sinské cihelny. Již v roce 1931 jako důkaz ocenění dobrých služeb byl lesní správce 
Špillar povýšen na lesmistra a tím horlivěji uplatňoval svůj vliv na zaměstnance závo-
du ve prospěch agrární politiky. Rozsáhlé lesy v Orlických horách spolu s loveckým 
zámečkem na Pádolí sloužily továrníku Janečkovi a jeho společnosti k ukojení lo-
vecké záliby. Byl to bohatý zdroj příjmů z těžby dřeva se zpracováním na vlastní pile 
v závodě, s dobrými odbytovými možnostmi a výhodnou přepravou hotového řeziva.

Po dobu přestavby a změny organizace hospodářského složení o získaných ob-
jektů byl připravován i zámek pro trvalý pobyt rodiny vlastního majitele ing. F.K. Ja-
nečka. Ten 12. října 1931 do zdejšího zámku přesídlil s rodinou a plným personálním 
obsazením. Tak se ujal vedení přebudovaného závodu pod firmou ing. F.K. Janeček, 
továrna na karoserie v Kvasinách, jímž byl dán základ k dnešní výrobě.

Zdroj: Historie obce Kvasiny díl I. str. 59. Autor: Karel Kučera 
Kateřina Kernová

Historie
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Výlet do Ratibořic za režisérem T. Magnuskem
V pondělí 8. listopadu jsme se vypravili v počtu 32 osob na náš letošní druhý a záro-

veň poslední kratší výlet, do penzionu Viktorka, za režisérem Tomášem Magnuskem. 
Pan Vavera nás naložil v 13,30 v Kvasinách a o hodinu později jsme již besedovali 
s panem Magnuskem, který nám předvedl o 70 kg lehčí postavu a vtipně vylíčil, jaké 
to je, když se rozhodnete k tak razantní změně.

Poté nám promítl svůj nejnovější hvězdně obsazený film Stáří není pro sraby, 
ve kterém si parta důchodců vyrazila na výlet, splnit si své dávné sny. Prožijí let vr-
tulníkem, spaní pod širákem, večeři v exkluzivní restauraci, závod s pilotem Formule 
1 a zábavu na kolotoči. Plnění snů se vzhledem k jejich věku neobejde bez spousty 
vtipných eskapád. Shodli jsme se, že to byl vlastně film o nás.

Po promítání jsme ještě poseděli u občerstvení v restauraci a pak se vydali domů.
Děkujeme vedoucí zájezdu, paní D. Židové, za zprostředkování velmi příjemného 

odpoledne.

Protože se do konce tohoto roku vzhledem ke zhoršené epidemiologické situaci 
již nesetkáme, přejeme všem krásné a klidné prožití svátečních dnů a v roce 2022 
především zdraví a abychom se už konečně mohli setkávat při našich dalších akcích 
a výletech.

Naši důchodci

Školní rok se nezadržitelně blí-
ží ke konci prvního pololetí. V říjnu 
jsme si užili ve škole promítání 3D 
filmu – Lední medvědi. Pod Olšinou 
se konal již 22. ročník Přespolní-
ho běhu. Napínavé souboje ovládli 
v jednotlivých kategoriích P. Kubec, 
N. Valentová, D. Franke, A. Barto-
níčková, P. Kinzel a E. Baracová. 
Díky za akci Z. Škopovi. Naší ško-
lu navštívila Česká školní inspek-
ce.V listopadu do knihovny  přijeli  
J. a J. Vaňkovi s Les-

ní pedagogikou, kde jsme se si mohli prohlédnout paroží i kůži zvěře. Po-
vídání o lese bylo velmi zajímavé. Děkujeme za skvělou akci I. Šklíbové. 
V rámci projektového dne jsme zavítali do minizoo Stěžery. Prohlídka zvířat, možnost 
osobního kontaktu se „tvory“ z terária a nezbytný nákup suvenýrů se líbil každé-
mu. Dík za dopravu na akci patří A. Vaverovi. Velký ohlas mělo i pečení vánočních 
perníčků ve školní jídelně. Ruce k dílu přiložili naše paní kuchařky i paní učitelky 
a děti byly nadšené. Koncem měsíce jsme vyrazili do Rokytnice v Orlických horách 

Ze života školy
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na exkurzi do muzea a na výrobu svíček.  Zakoupené dárečky dětmi určitě ozdobi-
ly nejednu domácnost o Vánocích. V prosinci jsme byli v Hradci Králové na hvěz-
dárně a v planetáriu – úžasný zážitek. Poděkování patří V. Kulštejnovi, A. Dostá-
lovi a D. Hlaváčkovi za dokončení počítačové učebny, na kterou se moc těšíme. 
Těsně před Vánocemi nám začal očekávaný plavecký výcvik v Rychnově nad Kněž-
nou. Tam i na ostatní akce nás vozí A. Vavera. Děkujeme.

Přejeme vám klidné vánoční svátky a do nového roku hodně zdraví a pohody.
Učitelé a žáci

Vážení, 
dovolte, abychom vás ve zkratce sezná-

mili s akcemi, které jsme s dětmi prožili bě-
hem podzimního období.

V říjnu nás navštívil divadelní spolek 
JOJO s pohádkou Palečkovo dobrodruž-
ství.

Se základní školou jsme se zúčast-
nili přespolního běhu. Závodit s číslem 
na vestičce se nám moc líbilo.Probírali 
jsme druhy ovoce a zeleniny a při tom si 

Naše mateřská škola
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zopakovali chutě i barvičky. Povídali jsme si o znacích podzimu a jejich radostech. 
Během čekání na vánoční čas jsme si vyzdobili školku. Také nás navštívil pan Mi-

kuláš s dárečky a tak jsme mu zazpívali. Každý den nás čekal dáreček z adventního 
kalendáře, který jsme si plně zasloužili splněním úkolu.

Předškolní děti začaly navštěvovat plavecký kurz, na který jsme se moc těšili.
Moc jsme se těšili na dárečky od Ježíška, těch jsme se nakonec po dlouhém če-

kání dočkali. 
Vám přejeme krásné prožití svátků vánočních, spoustu dárečků pod stromeček 

a plno zdraví do dalšího roku Vám přejí děti a celý kolektiv mateřské školy.
Děti a učitelky z mateřské školy

Naší novou členkou kulturní komise se stala paní Irena Šklíbová, která nahradila 
paní Marcelu Pavlovou.

25.9. POHÁDKOVÝ LES
Dne 25. září připravila kulturní komise tradiční Pohádkový les, který se konal v zá-

meckém parku v Kvasinách. Za krásného počasí a plápolajících světýlek mohly děti 
v parku potkat vodníka, Bílou paní, čarodějnice, kocoura s kočičkou, loupežníka, 

Kulturní komise
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středověkého lovce a ba-
bičku s Honzou. Na sta-
novištích děti plnily úko-
ly, za které dostávaly 
sladkosti. Na Pohádkový 
les zavítalo rekordních 
196 dětí. Těší nás, že je 
o tuto akci veliký zájem. 
Děkujeme paní Klímo-
vé za propůjčení prostor 
na tuto akci a panu Hla-
váčkovi z ovocných sadů 
Domašín za sponzorský 
dar.

2. 10. DIVADLO
Další akcí byl zájezd do Prahy na divadelní představení Prachy, které se hrálo 

v divadle Palace. Hlavní roli ztvárnil Ondřej Vetchý, Vanda Hybnerová a další skvělí 
herci. Od začátku až do konce jsme se jen smáli. A o tom to bylo. V této době se 
zasmát. Jen škoda, že nebyl takový zájem a pár lístků propadlo. Děkujeme paní 
Vaverové za bezpečnou dopravu do Prahy a zpět.

9. 10. DÝŇOVÁNÍ
Za krásného počasí jsme přivítali 

podzim tradičním dlabáním dýní u kul-
turního domu v Kvasinách. Sešli jsme 
se v hojném počtu a vyřezáno a na-
zdobeno bylo 70 dýní. Pěkné odpole-
dne si užily jak děti, tak rodiče. Byla to 
poslední akce kulturní komise u kultur-
ního domu před jeho zbouráním.

15. 10. VEČERY PŘI SVÍČKÁCH
Kulturní komise Kvasiny s kulturní 

komisí Solnice uspořádala akci s ná-
zvem Večery při svíčkách ve společenském domě v Solnici. Na tento večer pozvání 
přijala úžasná zpěvačka a herečka Monika Absolonová. Byl to večer plný písniček 
a vyprávění.

16. 10. VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Vítání občánků se tentokrát odehrálo a zámku v Kvasinách. Přivítali jsme osm 

nových občánků Kvasin a všem rodičům moc gratulujeme k narození malých zlatíček 
a přejeme hodně štěstí a ať Vám vaše ratolesti dělají jen samou radost.
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30. 10. STROM ŽIVOTA
Kulturní komise připravila ve spolupráci s obcí Kvasiny a za podpory z programu 

Škoda – stromky akci Strom života. Při příležitosti vítání nových občánků rodiče měli 
možnost vysadit strom života u kvasinského rybníka. Vysadilo se 18 stromů habru 
sloupovitého a za velmi větrného počasí proběhlo již třetí sázení.

14. 11.
SVATÝ MARTIN

Svatomartinský prů-
vod proběhl 14. listo-
padu a jako každý rok 
jsme se sešli před ZŠ 
Kvasiny. Lucka Paleč-
ková přednesla legen-
du o svatém Martinovi 
a poté si děti sv. Mar-
tina přivolaly. Průvod 
se vydal obcí směrem 
k hasičské zbrojnici. 
U domů našich spolu-
občanů se cestou zapalovali svíčky ve znamení přátelství. Na konci průvodu nás 
čekalo občerstvení v podobě čaje, punče a martinských rohlíčků, za které děkujeme 
Jakubovi Klugerovi.

ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU
Vzhledem k opatření ministerstva zdravotnictví ani letos neproběhlo rozsvícení vá-

nočního stromu a adventního věnce za účasti občanů. Ale i tak děti našly u stromeč-
ku Ježíškovu schránku na vánoční přání, která se 
začala plnit dětskými dopisy pro Ježíška.

5. 12. MIKULÁŠ, ANDĚL, ČERT
Každý rok 5. prosince navštíví Vaše domovy 

čert, Mikuláš a anděl. Letos tomu bylo opět jinak. 
Za touto partou si děti musely dojít k ZŠ Kvasiny, 
kde je vítal anděl. Mikuláš z kouzelné knihy četl 
dětem prohřešky a klady. Podle toho anděl roz-
dával dárečky nebo si to s dětmi vyřizovali čerti, 
z kterých šel strach. Vše dobře dopadlo a čerti si 
nikoho do pekla neodnesli.

Kulturní komise Vám přeje krásné prožití  
vánočních svátků, pevné zdraví, štěstí, spokoje-
nosti a více úsměvů na tváři. 
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SHŠ Foltest
SHŠ Foltest

Příroda se konečně oděla do zimního hávu a všechno je hned tak nějak sváteč-
nější. Třebaže byl i tento rok poznamenán světovou pandemií, náš šermířský spolek 
rozhodně nezahálel. Sezónu jsme zahájili 30. května dětským dnem na zámku Kva-
siny, který přilákal přes stovku dětí s hojným doprovodem – nadějné budoucí rytířky 
a rytíři plnili řadu úkolů a za svou odvahu nakonec získali sladký poklad. Část našich 
členů následně navštívila několik dětských táborů, ať už místních nebo na daleké 
Moravě.

Dne 26. června náš spo-
lek organizoval naši největ-
ší akci a ještě k tomu přímo 
tady v Kvasinách – IV. roč-
ník Půtových zámeckých 
slavností. Jako každý rok 
jsme vám předvedli zuři-
vou bitvu a rytířský turnaj, 
ale k poslechu zahrála též 
středověká i metalová ka-
pela, zatančily krásné ori-
entální tanečnice a mnoho 
dalšího. Děkujeme za vaši 
rostoucí přízeň a těšíme 
se zas na poslední víkend 
v červnu!

Další bitvy, které jsme pomáhali organizovat nebo si je jen přijeli užít jako válečníci, 
se odehrály v odlehlejších končinách naší republiky. Na konci července to byla bitva 
Mrač ve Středočeském kraji, kterou jsme spoluorganizovali. Následovalo vystoupení 
na hodech sv. Vavřince ve Štěpánově u Olomouce. Bitva Jemnice u hranic s Rakous-
kem a akce v Přívorech u Mělníka byly vítaným odpočinkem uprostřed srpna. Stře-
dověké kozmické slavnosti ve Středočeském kraji na počátku září byly již opět v naší 

Chtěli bychom poděkovat paní Renátě Koblasové za ce-
loroční starost o kvasinskou kapličku.

90. narozeniny
V měsíci listopadu oslavila paní Vlasta Melichárková 

nádherné 90. narozeniny. Naší jubilantce moc gratulujeme 
a přejeme hodně zdravíčka.

Za kulturní komisi
Jana Benešová



11

Psí škola Rarášek
Podzim na cvičišti Kvasiny byl ve znamení školiček, usilovného tréninku, zkoušek 

a spousty zábavy. Školičky se staly velmi oblíbenými mezi majiteli štěňátek i odrost-
lejších psích puberťáků. Začínající kynologové dostávají rady a praktickými ukázkami 
a tréninkem si vychovávají své pejsky. Mnozí zůstávají s námi a věnují se pod vede-
ním našich trenérů psím sportům – agility a sportovní kynologii.

Naše agilitní týmy se opět pochlubily krásnými výsledky ze závodů v celé České 
republice. Mezi jinými vynikla Zuzka Nosková s Phoebe, letos se jim na závodech 
dařilo a tak postupují v závodních kategoriích agility o třídu výš. Blahopřejeme!

Pokračovali jsme i v tréninku nového 
psího sportu – hoopers, je to především 
doména majitelů starších pejsků, kteří 
již nemohou běhat a skákat v prakurech 
agility a tak mají pěkné sportovní vyžití 
zde. Tratě pro hoopers jsou podobné 
agilitním, i vedení pejska je podobné, 
ale nejsou tam překážky na skákání, 
místo toho psi probíhají pod obručemi.

Závěrem bychom chtěli poděkovat 
obci Kvasiny za finanční pomoc, díky 
které jsme si pořídili lepší a větší pro-
stor na uskladnění překážek a hlavně 
bychom chtěli popřát do nového roku 
všem hodně zdraví, štěstí a radosti.

režii, stejně jako Středověké ležení v Archlebových sadech v rámci Svatováclavských 
dobrušských slavností. Zde jste si mohli po celý den užít programu jak pro děti, tak 
dospělé, hlavním bodem pak byla samozřejmě veselá bitva o krčmu s medovinou. 
Bylo nám ctí, že náš předseda spolku byl v rámci slavnostního zahájení městských 
slavností sv. Václavem.

V říjnu jsme sezónu ukončili bojovým vystoupením na Novém hradu Hauenštejn.
…
A co teď? Užijme si Vánoce, Silvestr a do nového roku vykročme tou správnou 

nohou. Plánů máme více než dost!

Knihovna
Podzimní střípky z knihovny…

Knihovna se již od letních prázdnin naplno zabydlela v nových prostorách v budově 
základní školy a vlastně to jsou místa tak trochu staronová, protože zde v roce 1978 
pan Jaroslav Svatoš jako knihovník začínal.  Pomalu a postupně přebíral knihy, starší 
i nové, obaloval tenkrát ještě do papíru a jednou týdně půjčoval místním čtenářům 
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společně s panem Ladislavem Vohralíkem, na což si jistě někteří z Vás starších 
zavzpomínají.  Nové a větší prostory nabízejí i více možností, a tak se knihovna za-
čala věnovat i jiným aktivitám a rozšiřovat svou nabídku návštěvníkům.  Na prvním 
místě samozřejmě nadále zůstává prezentace knih čtenářům, dětským i dospělým, 
nákup nových do vlastního fondu a pak zapůjčených titulů v rámci výměnných sou-
borů z knihovny v Rychnově nad Kněžnou. 

Knižní novinky, připravované akce nebo fotografie z uskutečněných akcí, otevírací 
dobu a kontakt na knihovnu si můžete prohlédnout nově na nástěnce před potravina-
mi Konzum ve střední části naší obce.

Nově vzniklá volnočasová aktivita v knihovně se jmenuje Přírodovědně-turistický 
kroužek a je určen pro děti z naší místní základní školy. Páteční schůzky probíhají 
většinou v prostorách knihovny a blízkém okolí, za hezkého počasí chodíme do lesa 
nebo na hřiště, s přicházejícím podzimem docházíme s krmivem do krmelce pro 
zvěř. Pečujeme o malý ZOOkoutek, kde se zabydlel zakrslý králík, morče a andulky 
a věřte, že tato malá stvoření lákají k návštěvě knihovny především malé dětské 
čtenáře i jejich rodiče. Školáčci rádi zavítají cestou ze školy do knihovny, přečtou si 
pohádku, příběh nebo fantasy pro děti a díky tomu, že kolem nich občas proběhne 
zvířátko, čtení je pro ně v knihovně o to více zajímavější a pestřejší.  Základna dětí 
přírodovědného kroužku je početná, a proto mi s vedením a výukou dojíždí pomáhat 
ornitolog, myslivec, včelař a chovatel hospodářských zvířat… Péťa Obluk. 

Zájmový kroužek připravuje společně s paní učitelkou Mgr. Podstavkovou pro děti 
jednou měsíčně sobotní exkurze za poznáním a je otevřen pro všechny děti ze zá-
kladní školy a dokonce se již poptávaly i přespolní, protože k nim doputovaly informa-
ce o našich výpravách za poznáním. 

Výprava do psího útulku v Klečkově
 Nejlepší přítel člověka je pes, který provází lidstvo minimálně čtrnáct tisíc let. Jeho 

úloha v lidské společnosti byla vždy rozmanitá a vyvíjela se podle vlastností, schop-
ností a povahy jednotlivých plemen.  Člověku byl pomocníkem při lovu a dodnes je 
využíván v myslivosti, sportovní kynologii, při výkonu činnosti pracovníků integrova-
ného záchranného systému, pastevcům je nenahraditelným pomocníkem při hlídá-
ní a přehánění stád. Tažný sáňový pes hrál svou roli při přepravě nákladů v těžko 
dostupném terénu. A nesmíme zapomenout na psa jako neocenitelného společníka 
a pomocníka handicapovaným lidem. Je to zkrátka parťák do pohody i smutku, bez 
kterého si leckterý z nás neumí svůj život představit. Pes vítá svého pána, i když při-
jde několikrát za den domů a nikdy u vítání nepadají slova výčitek, kde že jsi byl tak 
dlouho… „Se svým psem jsem v životě najezdil spousta kilometrů v autě, vždy seděl 
vedle mě na sedadle a nikdy jsme se za ty roky nepohádali…“ úryvek z knihy Život 
s jezevčíkem o přátelství člověka a psa. 

Ne každý pes má to štěstí, že může strávit svůj život spokojeně v jedné rodině. 
Různé důvody mohou způsobit, že pejsek musí být v tom lepším případě umístěn 
do zařízení, domova pro pejsky, protože mu jeho rodina nebo majitel již není schopen 
zajistit plnohodnotnou péči. 
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Do jednoho takového útulku jsme se vypravili druhou listopadovou sobotu v rámci 
našeho putování a poznávání s naším přírodovědně-turistickým kroužkem. Paní Re-
pová nás přivítala s bíglem Madlíkem a provedla po areálu, kde jsme se seznámili 
i s ostatními obyvateli útulku. Máša, Ája nebo Anita vesele poskakovaly mezi dětmi 
a čekaly na nějaký ten pamlsek, který byl pro ně připraven v batůžcích dětí. Paní 
Repová nás během návštěvy pohostila čajem, který přišel v chladném počasí vhod 
a domácím moučníkem a odpověděla na zvídavé dotazy dětí. Při rozloučení padl 
návrh na další setkání, třeba v teplejším počasí, se kterým naprostá většina s radostí 
souhlasila.

Minulá a probíhající, nikdo neví jak dlouho trvající doba „covidová“ přinesla do ži-
vota nás všech velký zásah, změny, na které jsme museli reagovat a se kterými se 
vypořádávat. Pro některé z nás má asi spíše negativní dopady, ale právě pro čtyřno-
hé chlupaté kamarády jistě pozitivní, protože mnozí z nich, které žili v útulcích,  našli 
svůj domov v nových a věřme, že milujících rodinách. 

Cestou k domovu jsme se zastavili u zříceniny hradu Nový hrad – Klečkov, kde 
nám Viki přečetla několik dostupných zajímavostí o této lokalitě. Na děti zde čekaly 
soutěžní úkoly, které si nejprve musely v okolí hradu najít. Utkaly se při pomyslném 
středověkém souboji jeden proti jednomu, až vzešel nejsilnější vítěz. Koncentrace 
a správný postoj těla byl důležitý při dalším úkolu, ve kterém si vyzkoušely správnou 
trefu šiškou do terče.  Zmínili jsme i další známé a krásné hrady v naší vlasti, napří-
klad Karlštejn, Křivoklát nebo Pražský hrad.

Podzimní strání plnou dohněda zbarvených buků jsme dorazili k plantážím jehlič-
natých stromů, po kterých nás provedl pan Michl a zmínil i několik zajímavostí o jejich 
pěstování. Starší děti poznávaly borovice, jedle a smrky, mladší se teprve učily, jak 
jednotlivé druhy určit. 
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„Hurá, jde se na hřiště!“ Pelášili všichni z kopce dolů, protože zaslechli zmínku 
o návštěvě dětského hřiště, na které jsme zavítali do Skuhrova nad Bělou. Zdrže-
li jsme jen chvíli, chladné listopadové počasí nám nedovolilo trávit zde delší dobu 
a tak jsme snědli poslední svačinky a obdivujíce krásné malby na zdech v dolní části 
Skuhrova nad Bělou „doťapkali“ spokojeně a s vědomím dnešního dobrého skutku 
domů. 

Těšíme se na další společný výlet za poznáváním.
Irena Šklíbová, knihovnice

Děti z přírodovědně-turistického kroužku
z Kvasin navštívily akci Den s myslivci

Knihovna Kvasiny organizuje od letošního školního 
roku pro děti z místní základní školy zájmový příro-
dovědně-turistický kroužek. A jak už sám název napo-
vídá, naše společná setkání se odehrávají v přírodě, 
která nás obklopuje, povídáme si o fauně a flóře, její 
ochraně a péči, o zachování rovnováhy v přírodě pro 
existenci člověka a všech živých soustav, významu 
všeho živého i neživého.  S přicházejícím podzimem 
nastává pro myslivce doba setkávání na společných 
lovech, přátelském posezení a povídání. A tak jsme se 
v rámci našeho poznávání a rozšiřování obzorů vydali 
v sobotu 16. října na velký Den s myslivci do krásného 
prostředí Stříbrného rybníka v Hradci Králové. Pěší cesta z vlakového nádraží nám 
rychleji utíkala při poznávání stromů podél řeky Orlice a povídání o turistických znač-
kách, díky kterým víme, kterým směrem máme jít, abychom došli správně do cíle, po-
kud právě nejsme vybaveni chytrým telefonem.  Jak se máme při toulkách v přírodě 
celkově chovat, co si do přírody přineseme, tak si také odneseme a jak se budeme 
chovat my k ní, stejně tak bude ona nakloněna k nám.  

Znáte hru „Štronzo“? Při vyslovení tohoto slova se všichni musí ihned zastavit a zů-
stat nehybně stát jako sochy, než je dán povel „volno“.  Kdo přeslechne, musí vypad-
nout ze hry a zůstávají jen ti, kteří bystře zaznamenají toto občas zábavné slůvko, 
které vás zastaví v nečekanou chvíli.  Díky zmíněné hře a dalším slovním hrám nám 
cesta ke „Stříbrňáku“ rychle utekla. 

Naučná stezka v celém areálu kolem rybníka byla pro děti velmi pěkně připravena, 
na jednotlivých stanovištích poznávaly jehličnaté a listnaté stromy, lesní zvěř a jejich 
stopy, slyšely ukázku troubení jelena v říji nebo vábení srnce vábničkou. „To je teda 
těžký…“ zaznělo z úst malého prvňáčka, který si zkusil obtěžkat jelení paroh a jaké 
to asi musí být, když je jelen nosí na hlavě, než je shodí.  Pohladit si orla mořského? 
Zážitek pro všechny děti, které si pod dohledem pana sokolníka mohly opatrně sáh-
nout na hruď tohoto velkého a vznešeného mladého dravce a zkusit si nést na ruce 
jeho téměř 6kg hmotnosti.  Ukázka myslivecké kynologie, trubačů, divadlo, laserová 
střelnice, prezentace Řádu sv. Huberta, patrona všech myslivců a další zastaveníč-
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ka, to všechno čekalo 
na příchozí návštěvníky.  
Českou lesnickou aka-
demii Trutnov zde zastu-
povalo několik studentů, 
kteří se na jednotlivých 
stanovištích věnovali 
dětem.  Ukázka práce 
motorových pil a drob-
né lesní techniky lákala 
zejména pánskou část 
příchozích. A k tomu 
všemu nám voněly pod 
nos z kotlíku zvěřinové 
guláše, jehož vaření se 
zúčastnilo téměř dvacet 

soutěžících týmů z řad nejen myslivců. Gurmánský požitek jsme si sice dopřát ne-
stihli, jelikož jsme pospíchali na zpáteční vlak, ale bohaté svačinky připravené od ma-
minek jistě nedovolily dětem strádat. 

Děti měly možnost nahlédnout pod pokličku nejen mysliveckého guláše, ale přede-
vším činnosti myslivce, tradic a zvyků, sokolnictví, kynologie a jejich péči o zvěř a les. 

Krásný podzimní den, i když dopoledne poněkud chladnější, než jsme předpoklá-
dali, jsme si všichni velmi užili a už se těšíme na další společný výlet za poznáním 
přírody.

Irena Šklíbová, knihovnice

Prodejní výstava výrobků z Chráněné dílny Kopeček Neratov
Podzimní období byla v knihovně k nahlédnutí prodejní výstava výrobků z Chrá-

něné dílny Kopeček v Neratově, která je součástí neziskové organizace Sdružení 
Neratov. Sdružení Neratov vzniklo jako dobrovolné společenství lidí, kteří se chtějí 
podílet na obnovení poutního mís-
ta smíření v Neratově. Od samého 
počátku obnovuje Neratov společně 
s lidmi zdravotně postiženými a po-
třebnými – tedy nikoliv jen pro ně, 
ale pro nás všechny. Pomáhá lidem 
s postižením začlenit se do pracovní-
ho procesu. V pohraniční obci Barto-
šovice v Orlických horách provozuje 
chráněné řemeslné dílny a zároveň 
obchůdek s rukodělnými výrobky. 
Tkané koberečky různých barev, 
keramické hrnky ručně malované 
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i glazované, látkové hračky, tašky, zdravotní polštářky, sáčky na sušené houby nebo 
ovoce… to vše bylo k vidění a zakoupení a podle zájmu příchozích si dovolím kon-
statovat, že se výstava nejen čtenářům velmi líbila. Tímto bych ráda všem poděko-
vala, kteří zakoupením výrobků přispěli na pomoc lidem v nouzi, dětem s fyzickým 
či mentálním postižením a lidem, kteří mají potíže. Ne každému jedinci je dáno, aby 
mohl stíhat pracovní tempo v halách, které nás obklopují a i přesto má takový člověk 
nepochybně své místo a význam v naší společnosti.  

Bytový textil a dekorace
Dětské zástěrky, čepice, 

chňapky do kuchyně, tašky 
na malý nákup, dekorativní 
věnce, drobné hračky a další 
si mohli příchozí prohlédnout 
a zakoupit na další prodejní vý-
stavě zapůjčené od paní Marie 
Křížové ze Skuhrova nad Bělou. 
Paní Křížová je švadlena a šije 
na zakázku podle přání a jistě 
našla další zákazníky z řad na-
šich čtenářů díky zapůjčeným 
a vystaveným výrobkům. Zlaté 
české ručičky. 

Knihovna přivítala lesní pedagogy
Povídání o přírodě, lese, zvěři a myslivcích…tak by se dal stručně nazvat jeden 

listopadový den v knihovně, kdy jsme za zvuku mysliveckých trubačů přivítali lesní 
pedagogy Jitku a Josefa Vaňkovi ze Slavoňova u Nového Města nad Metují. Vzdě-
lávací akce byla určena pro děti z naší mateřské a základní školy. Lesní pedagogika 
je forma environmentálního vzdělávání, která se odehrává většinou v lese pod ve-
dením lesníka s aprobací lesní pedagogika. Knihovna proměnila své prostory tak 
trochu do lesního závoje, provoněla se větvičkami jehličnatých i listnatých stromů 
a tím nám les přiblížila, a tak nám při poslouchání nebylo v podzimní dešťový den 
ani trochu chladno. Smyslem výuky lesního vzdělávání je přiblížit dětským poslu-
chačům les jako ekosystém, jeho význam a funkce a jak bychom o něj měli pečovat, 
i když nejsme povoláním lesníci, kteří plánovitě zajišťují jeho fungování. I my všichni, 
kteří jdeme byť jen na malou procházku do přírody, měli bychom se chovat tak, aby 
příroda netrpěla. Nebudeme odhazovat odpadky, nebudeme trhat chráněné rostliny 
a mladé stromky, lámat jejich větve či jinak nevhodným chováním zasahovat do na-
šeho přírodního bohatství. 

Jaké krmení můžeme odnést v zimním období zvěři do krmelce? Děti obdržely 
plný koš s různými druhy potravin a snažily se přiřadit zvěři (v knihovně pouze plyšo-
vé) vhodné krmení, které je pro ně určeno. Obilí a seno srnčí zvěři, žaludy, bukvice 
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a kaštany divočákům, oříšky ptáčkům do krmítka a veverkám. Banán nebo pomeranč 
v košíku sloužily jako chyták a některé děti se opravdu zmást nedaly. Pan Vaněk peč-
livě dětem ukazoval různé druhy paroží a kožešin, i z takové zvěře, kterou byste v na-
šich lesích téměř nemohli spatřit, například losa nebo soba. Tato zvěř má svůj domov 
více na severu. Makety mysliveckých zařízení, krmelců, oborohů, slanisek a dalších 
druhů potřebných pro přikrmování zvěře pan Vaněk vyrábí sám za dlouhých zimních 
večerů, a tak se děti dozvěděly, kde má jaké zařízení význam v lese a s jakými se 
můžeme setkat v nížinách nebo na horách, kde je většinou během zimního období 
mnohem více sněhu. Poznávání stop byla další aktivita a děti ke stopám přiřazovaly 
obrázky zvěře a došlo i na zvídavé otázky, se kterými stopami se můžeme v našem 
okolí setkat. Myslím si, že děti odcházely plné dojmů a obohacené o nové poznatky 
o přírodě a myslivosti a někteří projevily zájem zúčastnit se letního tábora se zamě-
řením na myslivost a přírodu, který Vaňkovi každoročně pořádají a na kterém se i já 
podílím jako jeden z oddílových vedoucích. 

Krajinou příběhů aneb promítání fotografií Rosti Bartoně
Propadl kouzlu malého černého přístroje a začal se před lety naplno věnovat profe-

sionálnímu fotografování, tak o sobě mluví pan Rostislav Bartoň, rodák z Lanškrouna, 
který nás navštívil jeden podzimní říjnový večer se svou prezentací fotografií a videí 
přírody, která nás obklopuje, míst Orlických hor a podhůří, známých i téměř nezná-
mých a zapomenutých.  Chata na Šerlichu, Vrchní Orlice, Zemská brána a další krás-
né známé lokality na fotografiích ve všech ročních obdobích sledovali návštěvníci 
s velkým zájmem.  Opuštěné horské stavby, přírodní zajímavosti, potoky, fauna i flóra 
doplněné krátkými videi podbarvené příjemnou hudbou a komentářem pana Bartoně 
okouzlila všechny přítomné v zaplněné knihovně. Zavítali jsme i na místa zapomenu-
tá a méně známá a zkusili tipovat, kde se nachází a i těm zcestovalým z nás dala há-
danka docela zabrat. Po více jak dvouhodinovém promítání přišlo na řadu přátelské 
posezení, diskuze a dotazy na autora snímků. Příchozí si mohli zakoupit stolní nebo 
nástěnné kalendáře s fotografiemi pan Bartoně nebo originální obrazy na plátně, ně-
kteří si jejich zhoto-
vení podle výběru 
teprve objednali. 
„Povedený večer 
a šikovný kluk to 
je“. Těmito slovy 
se loučil při odcho-
du jeden pán z řad 
příchozích, který si 
besedu velmi po-
chvaloval i při další 
návštěvě knihovny. 
Těšíme se na další 
podobná setkání. 
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Nové knihy v knihovně pro děti i dospělé – výběr
Heath Jack – Lovec 
Bailey M.Samantha – Na pokraji sil 
Hawker Olivia – Na hraně noci 
Wiggsová Susan – V jabloňovém sadu 
Gillerová Katarína – Dívka v zrcadle 
Ward J.R. – Králové bourbonu, Andělský podíl, Ďáblův podíl 
Coben Harlan – Na útěku 
Marsons Angela- Otevřený hrob, Pokrevní pouta 
May Peter – Skála 
Moyes Jojo – Zakázané ovoce , Jako hvězdy v temné noci
Swab Karen – Španělský slib 
Tučková Kateřina – Žítkovské bohyně 
Kornerová Hana Marie – Stanice odložených lásek, Nevěsta ze zámoří
King Stephen – Vlci z Cally, Zpěv Susannah 
Lawrenson Deborah – Lucerna v temnotě 
Jacobs Anne – Panský dům I.-IV. 
Helprin Mark – Zimní příběh 
Vondruška Vlastimil – Vzpoura goliardů, Letopisy královské komory 
Walliams David – Ledová obluda 
Taylor Thomas – Malamandr 
Peroutková Ivana – Valentýnka a pradávné pohádky 
Březinová Ivona – Začarovaná třída 
Nilsson Frida – Poněkud zvláštní kůň
Matocha Vojtěch – Prašina I.-III.
Březinová Ivona – Řvi potichu, brácho
MacDonaldová Betty – Paní Láryfáry
Soukupová Petra – Klub divných dětí 
Helprin Mark – Zimní příběh

Připravované akce
Snad již notorický známá doba 

„covidová“, která nás bohužel stále 
provází, není zatím příznivá pro dlou-
hodobé plánování kulturních, spor-
tovních a společenských akcí. Přesto 
bych Vás ráda chtěla pozvat na ces-
topisnou přednášku, zajímavou výsta-
vu a jarní velikonoční tvoření pro děti 
i dospělé, které jsou v plánu knihovny 
v prvních měsících roku 2022 a věřím, 
že se budou moci uskutečnit. Aktuální 
informace včas naleznete na webo-
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vých stránkách obce, FB Kulturní komise 
Kvasiny nebo na již zmíněné nástěnce. 

A na závěr si dovolím zmínit informa-
ci pro milovníky dobré kávy… kávovar 
z kulturního domu našel dočasný domov 
v knihovně. Pro ty z Vás, kteří si při výběru 
literatury rádi dopřejí šálek kvalitní kávy. 

Přeji Vám všem úspěšný vstup do nové-
ho roku, pevné zdraví a spokojenost a tě-
ším se na Vaši návštěvu v knihovně. 

Irena Šklíbová, knihovnice

Správní budova Muzea a galerie Orlických hor
v Rychnově nad Kněžnou

Jiráskova 2, 516 01 Rychnov nad Kněžnou (bývalé kasárna) 
Tel.: 494 534 450, e-mail: moh@moh.cz 

www.moh.cz

Celoroční provoz
Památník Karla Plachetky

 Expozice představuje ucelenou ornitologickou sbírku obsahující zástupce 255 pta-
čích druhů. Vystaveno je na 700 preparovaných exemplářů. Sbírka je výsledkem 
celoživotní práce Karla Plachetky (1877-1961), rodáka z Bedřichovky v Orlických ho-
rách, spoluzakladatele a činovníka Československé ornitologické společnosti a mno-
ha dalších ornitologických spolků a organizací.

Celoroční provoz 
Rychnovsko na historických fotografiích

 Obnovená expozice historických fotografií se zaměřila na města v rychnovském 
okrese. Celkem je zde zastoupeno všech devět měst – Borohrádek, Dobruška, Kos-
telec nad Orlicí, Opočno, Solnice, Týniště nad Orlicí, Vamberk, Rokytnice v Orlických 
horách a Rychnov nad Kněžnou. Historii regionu Rychnovska zde připomíná několik 
desítek fotografií, a to nejstarší pocházejí z 19. století až nejnovější z 60. let 20. 
století. Opomenuta nebyla ani současnost, proto na výstavě nechybí řada zajíma-
vých míst, která byla vyfotografována pro srovnání i v roce 2019. Během výstavy 
návštěvníci uvidí, jak se v průběhu času jednotlivá města měnila a jaké významné 
stavby v nich postupně přibývaly. Vystavené fotografie zobrazují nejen centra měst, 

Akce Muzea a galerie Orlických hor
v Rychnově nad Kněžnou
LEDEN – BŘEZEN 2022
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ale i jejich okrajové části. Místním obyvatelům, ale i širšímu okolí tak i místa, která 
na Rychnovsku již nenaleznou.

Sýpka – Muzeum Orlických hor
Horská 174, 517 61 Rokytnice v Orlických horách 

Tel.: 491 616 941, e-mail: sypka@moh.cz 
www.sypka-moh.cz

15. ledna 2022, od 17 hodin 
Přednáška Bohumíra Dragouna na téma „Záhada vamberecké mumie“

 Sestupte spolu s námi do tajemných krypt pod kostelem ve Vamberku a klášterem 
v Broumově, abychom zde pátrali po osudech jedné z tzv. Vambereckých mumií. 
Společně poodhalíme roušku tajemství a pokusíme se zodpovědět otázky proč leží 
vamberecké mumie v Broumově, a ne ve Vamberku, zda lidské ostatky spojované se 
šlechtičkou Magdalenou z Grambů skutečně patřily této šlechtičně a zda se opravdu 
ztratila její hlava. Tyto a mnohé další záhady se postupně drolí ve světle moderní 
vědy.

12. února 2022, od 17 hodin
Přednáška Radomíra Tichého na téma „Expedice Monoxylon“

 Dobrodruhové? Vědci? Šílenci? Tyto slova se člověkovi vybaví nejčastěji, když 
slyší o nadšencích, kteří nasednou do člunu vydlabaného z kusu klády a vydají se 
na moře. Jedná se však o seriózní vědecký experiment v podání týmu docenta Ra-
domíra Tichého. Přijďte si vyslechnou jeho povídání a zhlédnout film o tomto nevšed-
ním výzkumu a jeho výsledcích.

12. března 2022, od 14 do 17 hodin 
Muzejní kavárna: s chutí čokolády

 Pohodové odpoledne v muzeu provoněném čerstvě upraženou a namletou kávou 
spojené s povídáním a zajímavými ukázkami. V letošním roce bude muzejní kavárna 
čokoládová. Kromě kávy tak bude připravena i malá ochutnávka čokolády a spousta 
zajímavých informací o této pochoutce.

Muzeum krajky Vamberk
Husovo náměstí 88, 517 54 Vamberk 

Tel.: 494 541 518, e-mail: mkv@moh.cz
www.moh.cz

20. listopadu 2021 – 27. února 2022
Výstava na téma „Skleněné vitráže Miluše Čechové“

 Pod rukama Miluše Čechové vznikají stoly, zrcadla, lampy, zahradní objekty 
a mnoho jiného. Její vitráže zdobí interiéry a exteriéry nejen u nás, ale i v Chorvat-
sku, Slovinsku, Itálii, Austrálii, Rakousku, Nizozemí či Francii. V roce 2008 byla také 
spoluautorkou knihy o tvorbě vitráží „Tvoříme ze skla“. Na její nové samostatné vý-
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stavě v Muzeu krajky Vamberk je ke zhlednutí výběr vitrážových obrazů, lamp, svícnů 
a mnoho dalších výrobků.

Pozor! Data otevření výstav a konání akcí se mohou měnit dle platných  
protivirových opatření. Sledujte prosím aktualizace a bližší informace na na-
šich webových stránkách WWW.MOH.CZ a na facebooku muzea a jeho pobo-
ček.

Český svaz včelařů
Včelaři v roce 2021

Zhodnocení a krátké popsání včelařského roku 2021. Bohužel, to co jsme si všichni 
přáli, aby skončila opatření v důsledku  COVIDU 19, se nestalo a pokračuje nadále. 
Z těchto důvodů neproběhla řádná schůze ZO a i schůze výboru tím byly omezeny.  
Nemohli jsme a nemůžeme ale omezit péči o naše včelstva, ale i tak jsme se s na-
řízenými opatřeními vyrovnali a úkoly, které nás v roce 2021 čekaly, pokud to bylo 
možné, splnili. Tolik úvodem.

V loňském příspěvku jsem Vám popsal situaci se stavem našich včelstev, kdy 
po masivním úhynu jsme na jaře měli cca o 40% menší stavy, které jsme do konce 
roku 2020 dorovnali a provedli rozšířená léčebná opatření. Tato opatření se neminu-
la účinkem. Proto také na jaře 2021 jsme měli ztráty na včelstvech už jen cca 17%. 
S těmito poměrně dobrými výsledky jsme vstoupili do snůškového období a čekali, 
zda se tento stav projeví i v medném výnosu. Bohužel výkyvy v počasí nám a našim 
včelstvům nepřály a množství získaného medu nebylo takové, jaké bychom si přáli. 
V některých oblastech včelaři nějaký med měli a někde nebyl skoro vůbec. Sice jsme 
si v průměru oproti loňskému roku polepšili, ale ne o tolik. Průměrný výnos medu 
na včelstvo v roce 2020 byl cca 6kg  a v roce 2021 cca 10,5kg. Takže pro Vás spo-
třebitelé toto není radostná zpráva, a můžu jedině doporučit, včas si med od včelaře 
zajistit. V zimě prakticky u včelařů žádný není, pouze ten, který mají pro svoji potřebu.

V roce 2021  jsme k 1.9.  zazimovali 877 včelstev, je to méně než minulá léta, ale 
je to dané také tím, že se nám snížil počet našich členů. Do konce roku 2021 bude 
ještě provedeno celoplošné vyšetření včelstev na mor, kdy se jedná o jednu z nej-
nebezpečnějších nákaz pro včelstva. Doufáme, že k zjištění moru u našich včelstev 
nedojde, protože v tom případě je nařízena likvidace včelstev s veškerým zařízením 
a dalšími opatřeními. Snažíme se nenechávat naše včelstva bez řádného ošetření 
a proto doufáme, že v roce 2022 budeme mít pro Vás jenom dobré zprávy a dostatek 
medu.

Závěrem musíme poděkovat jménem ZO a včelařů - městskému úřadu Solnice, 
obecnímu úřadu Kvasiny, Skuhrovu nad Bělou, Černíkovicím a Byzhradci za fi-
nanční pomoc, kterou nám v roce 2021 poskytly.

Nakonec chceme popřát všem občanům do roku 2022 hlavně hodně pevného 
zdraví, štěstí v životě a pro všechny pouze dobré zprávy.  

Ilja Havel                             
Jednatel čsv z.o. solnicE
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Hasiči 
Se začátkem nového školního roku jsme díky dobré epidemiologické situaci 

a vstřícnému přístupu pedagogického sboru mohli 16. září pro žáky místní základ-
ní školy uspořádat již třetí ročník sportovního dopoledne s preventivně výchovným 
programem z oblasti požární ochrany s názvem Den s hasiči,  který se u dětí minulé 
roky vždy setkal s kladným ohlasem, a o kterém jsme podrobněji psali již v minulém 
vydání.

A jelikož jsme byli přes léto 
o mnoho závodů a sportovních 
klání ošizeni a našim mladým 
hasičům toto velice chybělo, 
s povděkem jsme se s družstvem 
dorostenek zúčastnili 28. září 
závodů v požárním útoku o Lho-
teckého Soptíka na fotbalovém 
hřišti Penalta v Kostelecké Lhotě, 
kde děvčata obsadila pěkné páté 
místo.

Zato 9. října se již pět 
družstev mladých hasičů 
z Kvasin vydalo na ZPV, 
takzvaný braňák do Sla-
tiny nad Zdobnicí. Poča-
sí bylo tento den pravda 
trochu chladnější a vě-
trné, ale na toto roční 
období díky bohu stá-
le ještě příznivé, (když 
vzpomeneme dva roky 
zpět na propršený bran-
ný závod v Křovicích... ). 
Za takovýchto vlídných 
podmínek v běhu na tři 
až pět kilometrů podle kategorie v členitém terénu, v němž místní hasiči tratě vytyčili, 
si ale i tak museli všichni závodníci opravdu někdy sáhnout na dno svých sil, aby do-
kázali plnit zdárně všechny požadované disciplíny jako: střelba ze vzduchovky, pře-
skok vodního příkopu, ručkování či šplh po laně, zdravovědu, topografii, požárnické 
vědomosti, vázání uzlů a především aby ve zdraví dorazili do cíle, kde na všechny če-
kal vytoužený čaj a občerstvení. Už to, že se na tento závod dostavilo okolo šedesáti 
hlídek, což je přes tři sta závodníků, kteří v pořádku dorazili do cíle, byl velký úspěch. 
Hlídky našich mladých hasičů se umístily na skvělých pozicích, nehledě na to, že pro 
mnoho z nich to byly závody první, neboť nastoupili do hasičského kroužku jen pár 
dní před závody a neměli tím pádem mnoho času na přípravu. I tak hlídka  mladších 
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obsadila šestnácté 
místo, hlídka star-
ších pěkné 3. místo, 
dorostenky jednotliv-
kyně obsadily místo 
druhé a hlídka do-
rostenek se umístila 
na skvělém prvním 
místě. Blahopřejeme 
všem a na jarní kolo 
hry Plamen, jehož byl 
tento podzimní závod 
součástí, na takzva-
nou trojdenku, přeje-
me všem ještě lepší 
umístění a třeba i po-

stup do vyšších kol, tak jak se to letos podařilo i kvasinským dorostenkám, když 
z krajských závodů postoupily i na Mistrovství České republiky v požárním sportu 
dorostu. Velký dík patří samozřejmě místním hasičům, kteří závod pořádali, že vše 
dobře zabezpečili, děkujeme.

V říjnu také proběhlo slavnostní vyhlášení výsledků Podorlické ligy, což je seri-
ál devíti závodů družstev dospělých hasičů v požárních útocích, kde se především 
družstvo kvasinských žen pravidelně umisťuje na předních pozicích, ale i kvasinské 
dorostenky zde sbírají cenné zkušenosti. V září se ještě obě naše družstva úspěšně 
zúčastnila požárních útoků ve Vrbici 11. září, ve Sněžném 18. září a v Častolovicích 
25. září. Celkově se ženské družstvo SDH Kvasiny umísilo na skvělém druhém místě 
a družstvo dorostenek na místě sedmém. Všem jim gratulujeme a děkujeme za re-
presentaci našeho SDH i obce.

Dne 27. listopadu byla naše jednotka povolána k vyčerpání vyteklé vody ze strouhy 
a tím i zatopené kanalizace u nových bytovek. Je to již skoro tradice, že Dlouhá strou-
ha v těchto místech každoročně „zazlobí“ a je zapotřebí rozlitou vodu odčerpat zpět 
do koryta. Naštěstí se toto zatím vždy obešlo bez škod či újmy na majetku.

Od září jsme také začali navštěvovat novou kvasinskou tělocvičnu při „zimní přípra-
vě“ na novou sezonu. Jsme velice rádi za toto skvělé zázemí, jež můžeme společně 
s ostatními využívat a naplňovat tím princip tohoto zařízení. Být tu pro mládež a pro 
sport. Vždy je krásné vidět děti smysluplně využívat svůj volný čas při kolektivním 
sportu a hrách v kamarádském kolektivu. Děti se zde naučí mnoho nových aktivit, při 
kterých s povděkem využíváme jak zázemí a vybavení tělocvičny, tak i námi donese-
né nejenom hasičské nářadí a soutěžní náčiní.

A protože bylo svatého Mikuláše, kdy na zlobivé děti chodí čert a k těm hodným 
anděl, připravili jsme pro naše mladé hasiče 8. prosince na trénink mikulášskou be-
sídku. Děti o ničem nevěděly a tak byly opravdu mile (ti co zlobí i nemile) překvapeni, 
neboť mezi ně zavítal sám Mikuláš se svou andělskou družinou, které doprovázela 
i horda rozjívených čertů. Všem se tato besídka moc líbila, děti se od Mikuláše do-



24

Volejbal
Druhé festivalové kolo HK

V neděli 24. října 2021 se konalo druhé kolo festivalu v barevném minivolejba-
lu. Turnaj uspořádala hradecká Slávie. Do zápasů o festivalové body jsme vyslali 
6 družstev! Účast byla o poznání větší než v prvním kole. První kolo v RK se ještě 
hrálo podle pravidel pro rok 2020/21, ale v HK se poprvé hrálo podle nových na rok 
2021/22. Tzn., že některé děti už musely hrát o barvu výš.

Všechny barvy (žlutá, oranžová, červená a modrá) hrály na čas 10 min. a výsledky 
se vyhlašovaly po základních skupinách.

ŽLUTÝCH bylo 12 družstev rozdělených do dvou skupin. Každý tým si tak zahrál  
5 zápasů. Naše družstvo M. Zima, L. Volná, V. Roleček si vedlo skvěle. Ve své sku-
pině prohrálo pouze jednou a zaslouženě vyhrálo a slavilo 1. místo!

ORANŽOVÝCH bylo 32 družstev. Hráli tak ve čtyřech skupinách. Naše dvě druž-
stva hrála ve složení M. Moravec a dva nováčci S. Štěpán, L. Kubcová. Hráli skvěle!! 
Prohráli také pouze jednou a v konečném výsledku to stačilo na výborné 2. místo. 
Druhý náš tým hrál ve složení A. Vavera, Z. Chlumecká, K. Jirsová (nováček). Tento 
tým střídal lepší výsledky s horšími a v konečném výsledku z toho bylo 6. místo. 

ČERVENÉ družstvo ve složení A. Rolečková, K. Kopecká. Pro holky to byl první 
turnaj v červené barvě. Popraly se s tím skvěle, tří zápasy vyhrály a stejný počet 
prohrály. Skončily těsně pod stupni vítězů na 4. místě.

V MODRÉM jsme měli družstvo dívek (K. Králíčková, E. Bartková, S. Plachetková) 
a chlapců (V. Cvejn, D. Pilař, K. Křepelová). Dívčí tým se umístil na 10. místě, klučičí 
tým se umístil na 7. místě. Pro více než polovinu dětí byl tento turnaj první setkání 
s hrou. Pro všechny to byla zkušenost, ze které budeme čerpat jednotlivé postřehy 
pro rozvoj a zlepšení výkonu na trénincích. Všechny děti na turnaji statečně bojovaly 
a moc si to užily!

Na závěr děkuji rodičům, kteří nám pomáhají s dopravou. V neděli jsme však měli 
změnu, jelikož nás  je mnoho využili jsme nabídku A. Vavery a jeli i s rodiči dohroma-
dy autobusem. Pro děti dobrodružství, pro nás ulehčení, nemuseli jsme shánět auta. 
Bylo to super a děkujeme za ochotu.

Mikulášský turnaj
První adventní neděli 28. listopadu 2021 po roční pauze způsobené covidem, 

pořádala hradecká Slávie tradiční Mikulášský turnaj. Vypsaný byl opět jen pro oran-
žovou a modrou barvu.

zvěděly zda zlobily, či byly hodné, dostaly od andělů sladkosti a od čertů uhlí. Děku-
jeme všem, kteří s akcí pomáhali a vytvořili tak pro hasičskou mládež krásný zážitek.

Na závěr nám dovolte Vám všem popřát krásné a klidné prožití svátků vánočních 
a mnoho zdraví, štěstí a lásky do nového roku. Neboť právě v této nelehké době 
jsou tyto hodnoty tím nejcennějším co máme a můžeme dát i ostatním, jakož i úcta 
a ohleduplnost k lidem a přírodě kolem nás.

Za SDH Kvasiny Karel a Lenka Chocholoušovi
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Náš VK nakonec reprezentovala tři družstva v oranžové barvě: Maty Moravec 
s Adamem Vaverou, Šárka Luščáková s Kačkou Matincovou a Sam Štěpán s Lili 
Kubcovou. Kvůli karanténám se družstva utvářela ještě večer před turnajem. Děkuji 
Kačce, že tak narychlo byla ochotna hrát.

V oranžové barvě se sešlo 16 družstev. Ta se rozdělila do 4 skupin a podle výsled-
ků ze základních skupin postoupila do finálových o celkové umístění. Každé mužstvo 
tak odehrálo 6 zápasů na 12 minut. Dvě prvně jmenovaná oranžová družstva vyhrála 
své skupiny a postoupili tak do bojů o 1. - 4. místo. Nakonec proti sobě bojovali o ví-
tězství v turnaji 2 naše družstva. O kousek šťastnější byla Kačka se Šárkou a slavila 
vítězství 1. místo. Kluci Maty s Adamem obsadili 2. místo. Lili se Samem celkově 
dvakrát zvítězili a obsadili 12. místo.  

Za modrý tým hrá-
li: E. Houštěková, 
S. Plachetková, K. 
Křepelová a D. Pi-
lař. Přes veškerou 
snahu, kterou do hry 
všichni dali, se poda-
řilo uhrát jen 2 sety. 
Jediný vyhraný zápas 
byl v posledním kole, 

kdy jsme bojovali o předposlední místo. Vzhledem k tomu, že nakonec do-
šlo k vyhlašování zvlášť dívek a zvlášť družstev chlapců, se náš tým umístil na  
4. místě chlapeckých týmů.

Vícemistři ČR ve žlutém a oranžovém mini jsou z Kvasin
Poslední víkend v září 2021 se v areálu Na Podvinném mlýnu konalo celostátní 

finále minivolebalu pro rok 2021. První polovina letošního roku byla ještě pozna-
menaná covidovým lockdownem, tak se veškeré sportovní aktivity musely posouvat 
v čase. Pražského celostátního festivalu minivolejbalu se ujal Pražský volejbalový 
svaz a akce se opravdu podařila. „Přijelo skoro 200 týmů a 600 dětí všech minivolej-
balových barev.  Počasí vyšlo na jedničku.

Do Prahy jeli za Kvasiny bojovat proti nejlepším celkům z celé ČR dvě družstva. 
Žlutí: M. Moravec, A. Vavera a Z. Chlumecká. Oranžoví: Katky  Martincová 
a Dusbabová. V sobotu se rozehrály zákl. skupiny. Žlutí všechny své zápasy vyhráli 
a zaslouženě postoupili do nedělního finále do skupiny o 1. – 6. místo. Oranžoví 
jednou prohráli. Ve své zákl. skupině tak skončili na 2. místě. Nemuselo je to však 
mrzet, protože i oni jako nejlepší tým z druhých míst postoupili do skupiny, která hrála 
v neděli o 1. – 7. místo.

V neděli byla obě naše družstva odhodlána bojovat o co nejlepší výsledek. Žlutí 
hráli skvěle! Postupně porazili D. Újezd, Církvice, Lvi Praha, po boji Chodov (15:12), 
nestačili pouze na Braník „A“ a v krásném zápase, kde kluci z Prahy byli o hlavu 
větší, prohráli těsně 17:19. V konečném pořadí z toho bylo nádherné 2. místo a titul 
vícemistr ČR pro rok 2021 ve žlutém minivolejbale! Obrovská radost našich nejmen-
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ších. V této nabité konkurenci je druhé místo pro náš 
klub výborným úspěchem. 

Oranžové holky měly trnitější cestu. Jejich finálová 
skupina byla hrozně vyrovnaná. Porazily Braník, Cho-
dov, Orion, Chlumec. Nestačily na Kolín a Klokany. Oba 
zápasy prohráli i trochu smolně nejtěsnějším rozdí-
lem 7:8. Ostatní výsledky ve skupině nám přály a bylo 
z toho opět 2. místo a další titul vícemistr ČR tentokrát 
v oranžovém minivolejbale!! Po krátké době další velká 
radost. 

Dvě druhá místa v konkurenci nejlepších týmů z re-
publiky je další obrovský úspěch kvasinského volejbalu. 
Výborná reklama Kvasin a naší práce s mládeží. Děti hladce prošly celým víkendem, 
soustředily se, povzbuzovaly, hecovaly, prostě úžasně si to užily!! V neposlední řadě 
bych rád poděkoval rodičům, kteří přijeli do Prahy své sportovce podpořit. Velký dík 
patří pořadatelům a rozhodčím. Turnaj byl po všech stránkách vydařený!

  Pořadí žlutí:  Pořadí oranžoví:
  1. Braník  1. Klokani
  2. Kvasiny  2. Kvasiny
  3. Chodov  3. Kolín
  4. Dolní Újezd  4. Braník
  5. Církvice  5. Chodov
  6. Lvi Praha  6. Orion
     7. Chlumec 

1. KOLO OKRESNÍHO PŘEBORU
V neděli 31. října 2021 se konalo první kolo OP MINI. Soutěž jsme zahájili v rych-

novské průmyslovce a pořádala ji VKM Réma. Turnaje se účastnila družstva žlutá, 
oranžová a červená. Za Kvasiny se zúčastnilo celkem 6 družstev. Zápasy byly hrané 
na 10 minut.

V žluté barvě nás reprezentovali L. Volná a V. Roleček. Celkem se zúčastnilo  
6 družstev. Náš tým přes veškeré snažení skončil na předposledním místě.

Zastoupení družstev v oranžové barvě bylo větší a z celkem 12-ti družstev byla 3 
družstva z Kvasin. Jako největší bojovníci, kteří obsadili 1. místo a získali nejvíce 
bodů do tabulky OP byli M. Moravec a A. Vavera. Na krásném 3. místě se umístila  
Z. Chlumecká s Š. Luščákovou. A 10. místo si vybojovaly holky L. Kubcová a K. Jirsová.

V červeném volejbale jsme měli dvě dívčí družstva z celkem dvanácti. První druž-
stvo děvčat K. Martincová a K. Dusbabová obsadilo krásné 3. místo. Druhé družstvo 
v obsazení A. Rolečkové a K. Kopecké si vedlo také skvěle a skončilo na 6. místě.

Další turnaj se měl konat 27. listopadu 2021, ale bohužel pro velkou marodku a ka-
rantény se musel přeložit. Náhradní termín bude někdy v roce 2022. Další kolo tak 
budeme pořádat my 12. prosince v  Kvasinách.        Martin Moravec
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TK Kvasiny
O posledním zářijovém víkendu byla závě-

rečnými turnaji ukončena závodní tenisová se-
zóna 2020-21. Dobrou formu potvrdil Martin 
Holub vítězstvím ve dvouhře na turnaji starších 
žáků v Horních Měcholupech a finálovou účastí 
ve čtyřhře. Rozšířil tak letošní medailovou sbírku 
kvasinských hráčů na 16 zlatých, 16 stříbrných  
a 21 bronzových.

V průběhu října byly vydány konečné žebříčky, 
v nichž se naši nejlepší hráči nacházejí na sluš-
ných místech. Nejlepšího postavení dosáhla prá-
ce M. Holuba, který obsadil v konkurenci více než 
100 hráčů východočeské oblasti 6. místo a do dal-
šího období vstupuje jako krajská čtyřka.

Nadějně se prezentoval ve své první sezóně 
mezi mladšími žáky Adam Nosek. Mezi cca 150 
převážně staršími hráči se nachází na 28. místě 
a ve svém ročníku se vyšplhal až na 5. příčku. 

Barča Ševcová ukončila působení mezi staršími žákyněmi na 13. místě. Mezi muži 
se z našich hráčů nachází nejvýše Jan Blažek na 16. pozici, přičemž do soutěží za-
sáhlo více než 400 registrovaných hráčů. 

Od konce listopadu se v halách rozběhla již nová tenisová sezóna. Na jednom 
z prvních turnajů mladších žáků na TC Hradec Králové se podařilo A. Noskovi se 
spoluhráčem V. Kovárníkem (Pernštýn Pardubice) zvítězit ve čtyřhře a úspěšně tak 
navázat na podzimní výkony. 

Do konce března budeme nyní sledovat výkony některých našich hráčů na turna-
jích, ale hlavně je připravovat na letní období a v něm probíhající soutěže družstev 
a jednotlivců.

Tenis

Tak se zdá, že s prvními dny nejkrásnějšího období roku - adventu, k nám zavítala 
také paní Zima. Svatý Martin sice na bílém koni nepřijel, ale teď už nám jízdárnu 
i výběh koní pokrývá sníh. Kéž vydrží a užijeme si i bílé Vánoce! Na ty se ve stáji už 
s dětmi poctivě připravujeme. Nepříjemná situace okolo epidemie nám naštěstí naši 
činnost nezastavila, i když nařízení musíme dbát, můžeme se scházet a to je hlavní. 
Vždyť co je pro naše zdraví lepší, než pohyb a pobyt na čerstvém vzduchu? Navíc 
koně ani jiná zvířata nezajímá, jaké starosti máme my lidé. Potřebují péči a potřebují 
pracovat. Od začátku října probíhají oba kroužky, Cesta do sedla i Jezdectví a probí-
há i individuální výuka ježdění. Děti pomáhají s úklidem a pomaličku také s vánoční 
výzdobou stáje, aby to tam koníci měli hezké. Na poslední setkání s nimi před Váno-

Spolek Na Venkově a JK Nová Ves
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cemi plánujeme zdobení stro-
mečku před stájí a chystáme 
pro všechna zvířátka vánoční 
dobroty. Jestlipak víte, jakou 
dobrotou byste koním udělali 
radost?  

I když kroužky a výuka pro-
bíhají bez přerušení, nevyhnu-
ly ze zákazům a omezením 
bohužel parkurové závody, 
některé byly nakonec i zruše-
ny. Poslední závody, na které 
se chystal benjamínek stáje 
Alex, měly proběhnout v sobo-
tu 27.11. v Suché u Litomyšle. 
Těšili jsme se a byli zvědaví, 
jak se s tím popasuje a jak se 
mu na nich zadaří. Nedá se 
však nic dělat, budeme si mu-
set počkat na jaro. Věříme ale, 
že nám předvede, co v něm 
dřímá. 

Na závodech jsme se tedy 
„blýsknout“ nemohli, co se nám 
ale podařilo a z čeho máme 
velkou radost, byla vydařená 
Hubertova jízda, která proběh-

la na Nové Vsi již po dvanácté! Konala se poslední sobotu v září za nádherného 
počasí. Bylo teplo a slunečno a tak není divu, že účast               na vyjížďce i na na-
vazujícím dětském odpoledni byla vysoká. Vyjížďky se letos zúčastnilo 23 koní a byli 
mezi nimi úplní nováčci - mladí koně, i opravdoví matadoři. Tomu nejstaršímu bylo 
dokonce 34 let! Byl jím poník jménem Blesk a nejen, že zvládl celou trasu, ale po ab-
solvování vyjížďky se dokonce zúčastnil závodu do vrchu, ve kterém skončil na pá-
tém místě. Letošní trasa vedla z Nové Vsi přes Skuhrov a Slavěnku do Lukavice 
k myslivecké chatě a od ní pak přes Debřece zpátky do Skuhrova. Trasa byla delší, 
než v minulých letech, ale všichni účastníci ji zvládli, i když se bohužel letos poli jezd-
ců nevyhnuly pády. Naštěstí se ale nikomu nic nestalo a všichni se v pořádku vrátili 
zpět na Novou Ves, kde za účasti prvních diváků proběhly Závody do vrchu a poté 
Halali – hon na lišku. Tyto „koňské“ disciplíny jsou u diváků velmi oblíbené a jezdci 
za své umístění  v nich získávají hodnotné ceny. Tradiční cenou, kterou předáváme, 
je také cena pro Nejhezčího koně. Vybrat vítěze ale není vůbec jednoduché, všem to 
vždy moc sluší… Po ukončení těchto soutěží už přichází čas pro odpočinek, jak pro 
koně, tak pro jejich jezdce, kteří se mohou před vyhlášením vítězů občerstvit v na-
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šem „kiosku“. Ten vždy nabízí bohaté občerstvení, letos nechyběla výborná grilovaná 
krkovička, guláš, čočková polévka nebo dětmi tolik oblíbený párek v rohlíku. V nabíd-
ce bývají také domácí zákusky a káva. A zatímco jezdci nabírali po náročné vyjížďce 
síly, my jsme zahájili Dětské odpoledne. Pro děti byl po celou dobu k dispozici velký 
skákací hrad a střelba ze vzduchovky, stejně tak oblíbené malování na obličej. Na jíz-
dárně současně probíhaly větší, komentované soutěže. Děti si vyzkoušely i Halali 
v pěší podobě, kdy se jim „liškou“ stal jeden z organizátorů. Další disciplínou byl hod 
podkovou a také oblíbená „přetahovaná“, které se s dětmi zúčastní i jejich rodiče. 
Po této disciplíně následovalo slavnostní vyhlášení vítězů, byly rozdány ceny a jezd-
ci si oběhli – tentokrát už „po svých“, tzv. „vítězné kolečko“ a vychutnali si potlesk 
diváků, kterých se sešlo opravdu požehnaně. Poté jsme měli pro diváky připravené 
překvapení, Eliška Pišlová, členka Jezdeckého klubu Nová Ves, jim se svou kobyl-
kou Večernicí předvedla ukázku drezurní úlohy za doprovodu hudby. A bylo to moc 
hezké představení. Eliška s Večernicí se letos úspěšně zúčastnila několika krajských 
mistrovství a my jsme se tak díky nim mohli na chvíli ocitnout v atmosféře oficiálních 
závodů. Elišku i její kobylku diváci ocenili zaslouženým potleskem. A pak už jízdárna 
patřila opět dětem, soutěžím a také vožení na koních. O ježdění na koni je mezi 
dětmi vždy velký zájem, proto je naši koníci v průběhu odpoledne povozili několikrát. 
Protože bylo opravdu krásné počasí, většina návštěvníků se zdržela do pozdních od-
poledních hodin. Na Nové Vsi panovala příjemná, pohodová atmosféra, všichni jsme 
si užívali možnosti být spolu a užívat si soutěží, společnosti a dobrého jídla. V osm 
hodin večer pak přišel čas na „Poslední soud“. Při něm jsou účastníci Hubertovy jízdy 
trestáni za své prohřešky během vyjížďky. Samozřejmě je vše myšleno s nadsázkou 
a v legraci a podle toho také vypadají uložené tresty… Vždy jde o to se společně za-
smát a pobavit. Příjemné odpoledne tak plynule přešlo v přátelské večerní posezení. 
Za členy spolků musím na tomto místě napsat, že jsme si užili opravdu bezvadný 
den, i když to bylo organizačně náročné, ale vše se vydařilo, vyjížďka proběhla v po-
řádku a děti si myslím své odpoledne také užily. Těší nás slova pochvaly od jezdců 
i návštěvníků a pozitivní ohlasy, to je ta největší odměna pro nás. Takovouto akci 
by nebylo možné uspořádat bez pomoci mnoha lidí, kteří akci organizují ve svém 
volném čase a také bez podpory sponzorů. Jsme moc rádi, že se tato akce stala 
oblíbenou tradicí a těšíme se na další ročník.

Dříve, než se rozloučíme a popřejeme čtenářům krásné svátky, rádi bychom se 
podělili ještě o jednu naši ještě „čerstvou“ radost. Spolku Na Venkově se povedlo 
konečně zakoupit vlastní automobil k tahání přepravníku pro koně. Do této chvíle mu-
sel spolek řešit auto k cestování na jezdecké tréninky na Deštnou a na závody jeho 
půjčováním. Jednalo se o finančně náročnou akci a proto jsme oslovili několik sub-
jektů s prosbou o spolufinancování vozidla. Vzhledem k nynější náročné době bylo 
téměř nemožné tuto akci uskutečnit neboť finanční možnosti oslovených subjektů 
byly omezené. Nakonec se to však podařilo a za finanční podpory obce Skuhrov nad 
Bělou jsou nyní  v tomto směru spolky Na Venkově a JK Nová Ves již zcela samostat-
né. Vlastní automobil značky Subaru Forester  nám ulehčí jak přepravu na závody, 
tak na akce pro děti, kam pravidelně jezdíme s koníky povozit malé návštěvníky. Je 
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Společenská kronika

říjen
Baranová Anna
Rotterová Eliška
Buriánková Hana

listopad
Melichárková Vlasta
Židová Marie
Trojanová Marie

Šabatová Věra
Bártová Eva
Tomanová Ivanka

prosinec
Mičeková Jaroslava
Pavlová Eva
Bodzik Rudolf
Škop Miroslav

Narození 
Kozáková Natálie
Hovorka Dominik

Úmrtí
Kalous Tomáš
Hejzlar Václav
Svatoš Stanislav
Dittrich Vítězslav
Černá Anežka 

V měsíci říjnu až prosinci se dožili významného životního výročí tito občané

Přejeme Vám, aby děťátko přineslo do Vaší rodiny hodně
lásky, smíchu a něhy. Ať s ním prožíváte mnoho radosti  

a šťastných chvil.

to pro nás zase velký krok dopředu a otevření nových možností. Za tuto finanční pod-
poru obci velmi děkujeme. Nyní s krásnou vánoční atmosférou ukončíme náročný rok 
2021 a po Novém roce se pustíme do přípravy na další jezdeckou sezónu.

Touto cestou též  velmi děkujeme obci Kvasiny za celoroční podporu našich obou 
spolků bez níž by  naši svěřenci nemohli pravidelně trénovat, účastnit se závodů,-
soustředění, pobytových táborů a smysluplně trávit svůj volný čas. Všem čtenářům 
zpravodaje přejeme krásné a šťastné Vánoce, do nadcházejícího roku hlavně pevné 
zdraví a v náročném období také dostatek sil a životního optimismu. Budeme se 
v příštím roce těšit na setkání…

Za spolky Na Venkově, z.s. a JK Nová Ves, Denisa Kadeřábková

Přivítali jsme nové občánky Kvasin
Štěpánek Jiří

Kropáčová Meda
Nosek Marcus

Mikesková Barbora
Rejmontová Šarlota

Strachová Nella
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Výpis z usnesení 
z 18. Zastupitelstva Obce Kvasiny, 

konaného dne 4.11.2021, od 19:00 hodin 
 
 
Usnesení č. 1/18/2021 
Zastupitelstvo obce Kvasiny schvaluje program 18. zasedání Zastupitelstva Obce Kvasiny:  
I. Schválení programu zasedání 
II. Kontrola plnění usnesení 
III. Majetkové záležitosti  
IV. Protipovodňová opatření 
V. Kulturní dům 
VI. Veřejnoprávní smlouva na služby policie 
VII. Finanční dar 
VIII. ZŠ a MŠ Kvasiny 
IX. Výbory zastupitelstva 
X. Obecně závazné vyhlášky 
XI. Mimořádná odměna 
XII. Rozpočtová opatření 
XIII. Různé, diskuse 
Výsledek hlasování: Pro: 11  
 Proti: 0  
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 1/18/2021 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 2/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny bere na vědomí kontrolu plnění usnesení  
Výsledek hlasování:    Pro: 11 

 Proti:  0   
 Zdrželi se: 0  

Usnesení č. 2/18/2021 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 3/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny bere na vědomí nesouhlas Martiny Hanušové se směnou pozemku 
pozemková parcely p. č. 1315/2 zahrada, o výměře 10 m2 v katastrálním území Kvasiny a ve 
vlastnictví Obce Kvasiny za pozemek, část pozemku, pozemkové parcely p. č. 208/2 zahrada 
vyznačenou v geometrickém plánu číslo 1112-111/2021, vyhotoveném panem Michalem Červinkou, 
jako pozemek, pozemková parcela p. č. 208/15 zahrada o výměře 100 m2 v katastrálním území 
Kvasiny a ve vlastnictví fyzické osoby formou směnné smlouvy s finančním vyrovnáním dle Přílohy 
č. 1. 
Výsledek hlasování:       Pro: 11 
 Proti:  0    
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 3/18/2021 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 4/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny neschvaluje prodej pozemku – pozemkové parcely  
p. č.  208/5 zahrada o výměře 192 m2 v k. ú. Kvasiny a ve vlastnictví Obce Kvasiny panu Mgr. 
Dominiku Lepltovi, , který se přihlásil k záměru prodeje pozemku a nabídl 
cenu 510 Kč/m2 dle Přílohy č. 2.  
Výsledek hlasování:       Pro: 11 
 Proti:  0    
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 4/18/2021 bylo schváleno. 
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Usnesení č. 5/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje Kupní smlouvu mezi Obcí Kvasiny a panem Jiřím Maixnerem, 

 na prodej části pozemku – pozemkové parcely p. č. 5280/2 – orná půda 
o výměře 1 743 m2, která je v Geometrickém plánu č. 1118-188/2021, vyhotoveném paní Petrou 
Červinkovou, vyznačena jako pozemek, pozemková parcela parcelní číslo 5280/6 – orná půda o 
výměře 87 m2; v obci a k. ú. Kvasiny za celkovou cenu 43.500,- Kč  Přílohy č. 3.  
Výsledek hlasování:       Pro: 11 
 Proti:  0    
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 5/18/2021 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 6/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje Kupní smlouvu mezi Obcí Kvasiny a manželi Lubomírem a 
Kristýnou Mikeskovými, oba bytem  na prodej pozemku – pozemkové 
parcely p. č. 1130/23 - travní porost o výměře 4 m2, v obci a k. ú. Kvasiny za celkovou cenu 3.400,-  
Kč dle Přílohy č. 4.  
Výsledek hlasování:       Pro: 11 
 Proti:  0    
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 6/18/2021 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 7/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje Smlouvu o poskytnutí investičních prostředků mezi Obcí 
Kvasiny a Povodím Labe s. p. Hradec Králové ve výši 3.704.675,58 Kč dle Přílohy č. 5 a pověřuje 
starostku podpisem smlouvy. 
Výsledek hlasování:       Pro: 11 

 Proti:  0    
 Zdrželi se: 0   
Usnesení č. 7/18/2021 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 8/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny bere na vědomí Smlouvu o dílo mezi Obcí Kvasiny a společností STYLBAU 
s. r. o., IČ: 259 57 481, Pardubická 118, 500 04, Hradec Králové na realizaci akce: „Demolice a 
následná výstavba nového kulturního domu“ s cenou 43.932.688,60 Kč bez DPH dle Přílohy č. 6. 
Výsledek hlasování:           Pro:  11   
                   Proti: 0    
                  Zdrželi se: 0    
Usnesení č. 8/18/2021 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 9/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje Veřejnoprávní smlouvu mezi Obcí Kvasiny a Městem Rychnov 
nad Kněžnou dle § 3a odst. 1 zákona č.553/1991 Sb., o obecní policii, ve znění pozdějších předpisů 
dle Přílohy č. 7.  
Výsledek hlasování:         Pro: 11   
                 Proti: 0     
                 Zdrželi se: 0    
Usnesení č. 9/18/2021 bylo schváleno. 
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Usnesení č. 10/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje dle Přílohy č. 8 Darovací smlouvu na poskytnutí finančního 
daru ve výši 50.000 Kč Junáku – český skaut, středisko Vamberk, z. s., IČ: 42885311, V Lukách 598, 
517 54 Vamberk s tím, že tento dar je určen pouze pro potřeby 1. smíšeného skautského oddílu ve 
Skuhrově nad Bělou v roce 2021 a 2022 a bude předán vedoucí oddílu paní Evě Preclíkové. 
Výsledek hlasování: Pro: 11 
               Proti: 0     
              Zdrželi se:  0   
Usnesení č. 10/18/2021 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 11/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny bere na vědomí Výroční zprávy příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Kvasiny 
za rok 2019 a 2020 í dle Přílohy č. 9. 
Výsledek hlasování:  Pro:  11    
 Proti:  0   
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 11/18/2021 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 12/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje navýšení neinvestičního příspěvku pro ZŠ a MŠ Kvasiny, p. o. 
na rok 2021 na plat správce tělocvičny ve výši 28.000,00 Kč dle Přílohy č. 10. 
Výsledek hlasování:  Pro:  11 
 Proti:  0    
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 12/18/2021 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 13/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje navýšení neinvestičního příspěvek pro ZŠ a MŠ Kvasiny, p. o. 
na rok 2021 na el. energii a plyn ve výši 150.000,00 Kč dle Přílohy č. 11. 
Výsledek hlasování:  Pro:  11 
 Proti:  0    
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 13/18/2021 bylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 14/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny bere na vědomí zápis z jednání kontrolního výboru dle Přílohy č. 12. 
Výsledek hlasování:  Pro: 11 
 Proti:  0    
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 14/18/2021 bylo schváleno.  
 
 
Usnesení č. 15/18/2021 
Zastupitelstvo obce Kvasiny schvaluje aktualizované vyhlášky dle Přílohy č. 13: 
- Obecně závaznou vyhlášku č.2/2021 o stanovení obecního systému odpadového hospodářství 
- Obecně závaznou vyhlášku č.3/2021 o místním poplatku za obecní systém odpadového 

hospodářství 
- celoroční frekvenci svoz komunálního odpadu v intervalu 14 dní a to od 1.1.2022 
Výsledek hlasování: Pro: 11 
 Proti:  0        
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 15/18/2021 bylo schváleno. 
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Usnesení č. 16/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje mimořádnou odměnu starostce obce Ing. Alici Novákové za 
mimořádné úsilí při zastupování obce v jednáních se společností ŠA a. s., Královéhradeckým krajem 
a ministerstvy v průběhu roku 2021, a to ve výši jedné měsíční odměny v souladu s ustanovením § 
76 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění. Odměna je splatná v nejbližším výplatním 
termínu. 
Výsledek hlasování:       Pro:  7 
 Proti:  0    
 Zdrželi se:  4  
Usnesení č. 16/18/2021 nebylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 17/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje mimořádnou odměnu místostarostovi obce Bc. Jiřímu 
Novotnému za mimořádné úsilí při realizaci investičních staveb v průběhu roku 2021, a to ve výši 
jedné měsíční odměny v souladu s ustanovením § 76 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném 
znění. Odměna je splatná v nejbližším výplatním termínu. 
Výsledek hlasování:       Pro:  7 
 Proti:  0      
 Zdrželi se:  4   
Usnesení č. 17/18/2021 nebylo schváleno.  
 
 
Usnesení č. 18/18/2021 
Zastupitelstvo obce Kvasiny bere na vědomí rozpočtové opatření č. 16,17,18,19,20,21 schválené 
radou a schvaluje rozpočtové opatření č. 22 dle Přílohy č. 14. 
Výsledek hlasování: Pro: 11 
 Proti:  0         
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 18/18/2021 bylo schváleno. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



36

Usnesení č. 16/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje mimořádnou odměnu starostce obce Ing. Alici Novákové za 
mimořádné úsilí při zastupování obce v jednáních se společností ŠA a. s., Královéhradeckým krajem 
a ministerstvy v průběhu roku 2021, a to ve výši jedné měsíční odměny v souladu s ustanovením § 
76 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění. Odměna je splatná v nejbližším výplatním 
termínu. 
Výsledek hlasování:       Pro:  7 
 Proti:  0    
 Zdrželi se:  4  
Usnesení č. 16/18/2021 nebylo schváleno. 
 
 
Usnesení č. 17/18/2021 
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje mimořádnou odměnu místostarostovi obce Bc. Jiřímu 
Novotnému za mimořádné úsilí při realizaci investičních staveb v průběhu roku 2021, a to ve výši 
jedné měsíční odměny v souladu s ustanovením § 76 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném 
znění. Odměna je splatná v nejbližším výplatním termínu. 
Výsledek hlasování:       Pro:  7 
 Proti:  0      
 Zdrželi se:  4   
Usnesení č. 17/18/2021 nebylo schváleno.  
 
 
Usnesení č. 18/18/2021 
Zastupitelstvo obce Kvasiny bere na vědomí rozpočtové opatření č. 16,17,18,19,20,21 schválené 
radou a schvaluje rozpočtové opatření č. 22 dle Přílohy č. 14. 
Výsledek hlasování: Pro: 11 
 Proti:  0         
 Zdrželi se: 0  
Usnesení č. 18/18/2021 bylo schváleno. 
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